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Urządzenia umożliwiają klientom
nadanie i odbiór prania bez ko-
nieczności wstępowania do cen-
trum handlowego. Brudne rzeczy
zostawiamy w specjalnej szafce
zlokalizowanej na stacji benzyno-
wej, osiedlu mieszkaniowym lub
przy biurowcu. Następnego dnia
w tym samym miejscu odbieramy
już czyste ubrania.
– Wychodzimy z ba-
rdzo dogodną opcją,
która jest dostępna
24 godziny na dobę,
siedem dni w tygod-
niu, ponieważ wszy-
stkie nasze maszyny
znajdują się na ze-
wnątrz – tłumaczy
Nowiński. – Korzys-
tający z naszej ofety
nie tracą czasu na
wchodzenie do gale-
rii i stanie w kolej-
kach. A oferujemy
pranie mniej więcej
o 30 proc. taniej od
konkurencji – podkreśla. W nie-
odległej przyszłości firma stworzy
również rozwiązania dla osób,
które dużo podróżują. – Jednego
dnia po południu klient zapa-
kuje garnitur do skrytki na
przykład w Warszawie, a następ-
nego dnia rano odbierze go 
w Krakowie – zapowiada prezes.
Obecnie w Polsce stoi ponad 60
pralniomatów Hi’Shine. Do
końca maja pojawi się kolejnych
90. Umiejscowione są w Warsza-
wie i Krakowie. – Warszawa pod
względem białych kołnierzyków
dominuje, dlatego to nasz główny
rynek – nie ukrywa zarządzający
spółką AQMET. – Gdy jednak

już na dobre dotrzemy do po-
trzeb ludzi, wtedy rozwiniemy
usługę w innych częściach Polski
i za granicą – dodaje. Już trwają
rozmowy z Kanadyjczykami, Ir-
landczykami, Włochami i Fran-
cuzami. Pomaga fakt, że partne-
rem biznesowym jest 5asec, naj-
większa pralnia sieciowa na świe-

cie, funkcjonująca w 13 krajach.
Teraz z innowacyjnego rozwiąza-
nia korzysta kilka tysięcy klien-
tów. 67 proc. z nich oddało pra-
nie po raz drugi. Co cenią sobie
najbardziej w usłudze? Z prze-
prowadzonych przez pracowni-
ków firmy rozmów wynika, że
przede wszystkim szybkość, do-
stępność, wysoką jakość i atrak-
cyjną cenę. AQMET nie po-
przestaje tylko na jednym nowa-
torskim przedsięwzięciu. W ra-
mach projektu współfina-
nsowanego przez Narodowe
Centrum Badań i Rozwoju firma
wprowadza w naszym kraju spe-
cjalne automaty vendingowe –

terminale samoobsługowe bazu-
jące na technologii MULTIFLEX.  
– Wszędzie na świecie postępuje
automatyzacja i dąży się do samo-
obsługi w wielu procesach, takich
jak kupowanie biletów, wspom-
niane pranie, czy odbieranie pa-
czek. Korzystanie z e-commerce
jest czymś bardzo powszechnym

i nieuniknionym –
z w r a c a  u w a g ę  
Łukasz Nowiński.
– Biorąc to pod

uwagę, a także fakt,
że wielu usług nie da
się w pełni obsłużyć
aplikacją mobilną,
stawiamy na auto-
matyzm – podkreśla.
Przy pomocy ma-
szyny Multi można
skorzystać z usług
typu concierge, np.
przekazać komuś
kluczyki czy buty do
szewca. Urządzenie
spełni także funkcję

wirtualnej skrytki pocztowej. Na
tę chwilę Polacy korzystają 
z ponad stu MULTIFLEX-ów.
– Moją ambicją, oprócz budowa-
nia wartości i rozwijania biznesu,
jest też zmiana świata. Zawsze
podziwiałem największych tuzów
biznesu. Nie za majątki, które
zgromadzili, ale za to, że nie bali
się powiedzieć, iż świat powinien
wyglądać inaczej. Interesuje mnie
każdy biznes, który zmienia świat,
a uważam, że pralniomaty czy
maszyny MULTI do tego dążą.
Czas pokaże, czy nasz zamysł się
powiedzie – podsumowuje 
Łukasz Nowiński.

Damian Baran

AQMET chce zmieniać świat
Pierzemy od zarania dziejów. Dlatego firmę świadczącą usługi pralnicze musi 
wyróżniać nie tylko innowacyjność działania, ale również najwyższa jakość.
Doskonale wie o tym Łukasz Nowiński, prezes Zakładu Mechaniki
Precyzyjnej AQMET, spółki, która wprowadziła na rynek pralniomaty Hi’Shine.
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Pralniomat Hi’Shine przy biurowcu TAJFUN w Warszawie

Uczelnia powstała w 1998 r. jako
jedna z pierwszych PWSZ w Pol-
sce. Od 2003 roku patronem jest
Witelon – wybitny teolog, filozof,
matematyk i fizyk, profesor szko-
ły działającej na terenie miasta 
w XIII wieku. Obecnie jest to
jedna z największych publicznych
uczelni zawodowych w kraju.
Kampus uczelni, zajmujący ob-
szar ponad 5 ha obejmuje 5 bu-
dynków,  kształci się tu – na 16
kierunkach – blisko 4 tysiące stu-
dentów,  niemal do końca XX
wieku był wykorzystywany jako
koszary wojskowe. Nowoczesne
kierunki, model zarządzania 
i kształcenia, oparty na współ-
pracy z przedsiębiorstwami i lo-
kalnym samorządem, wpłynęły
na nominację Państwowej Wy-
ższej Szkoły Zawodowej im. Wi-
telona w Legnicy do Polskiej
Nagrody Innowacyjności 2015.

Oferta edukacyjna

Władze PWSZ od lat realizują
szereg projektów mających na
celu podwyższenie jakości kształ-

cenia i dostosowanie go do po-
trzeb rynku pracy. Uczelnia jest
pierwszą tego typu jednostką 
w kraju, która wprowadziła do
swojej oferty edukacyjnej studia
techniczne II stopnia. Pierwszymi
absolwentami byli studenci kie-
runków społecznych i humanis-
tycznych. Dzisiaj kandydaci mogą
wybrać m.in. bezpieczeństwo we-
wnętrzne, ekonomię, dietetykę,
zarządzanie i inżynierię produkcji,
pielęgniarstwo czy informatykę.
Na pierwszym z kierunków za-
miast tradycyjnych zajęć z wycho-
wania fizycznego, wprowadzono
elementy sztuk walki, które pro-
wadzi trener kadry narodowej
oraz wicemistrzyni świata w taek-
wondo. Szkoła dysponuje strzel-
nicą, gdzie studenci mogą
nauczyć się obchodzić z bronią. 

Nowoczesne wyposażenie

– Uczelnia posiada laboratoria
spełniające wysokie standardy.
Ostatnie zostały oddane do
użytku w ubiegłym miesiącu. Są
to specjalistyczne laboratoria
związane między innymi z naj-
nowszym kierunkiem kształcenia
– inżynierią testową. Mamy także
pracownie odnawialnych źró-
deł energii, mikrobiologii, tech-
niki mikroprocesorowej czy elek-
troniki i miernictwa – mówi prof.
dr hab. inż. Ryszard K. Pisarski,
rektor PWSZ. – Kierunek inży-
nieria testowa prowadzony jest
wspólnie z Steinbeis Hochschule
w Berlinie. Umożliwia to wy-

mianę studencką, zdobycie do-
świadczenia zawodowego  oraz
uzyskanie podwójnego dyplomu:
polskiego i niemieckiego – dodaje
rektor.  Ponadto w legnickiej
uczelni funkcjonują m.in.: labora-
toria i pracownie medyczne wy-
posażone na potrzeby studentów
pielęgniarstwa i ratownictwa me-
dycznego. – Średni wiek pielęg-
niarek w regionie to ponad 50 lat.
Lokalne placówki ochrony zdro-
wia, w tym  Miedziowe Centrum
Zdrowia, gwarantują zatrudnie-
nie wszystkich absolwentów tego
kierunku – zapewnia prof. Pisar-
ski. Innowacyjnego charakteru
uczelni dodają laboratoria: chemii
i biochemii, materiałoznawstwa,
fizyczne oraz pracownie: techniki
mikroprocesorowej, eko-praco-
wnia, elektroniki i miernictwa
oraz e-Edukacji. Dużą popular-
nością cieszy się wciąż pedago-
gika, zatem dla studentów tego
kierunku stworzono miejsce
umożliwiające nabycie praktycz-
nych umiejętności. – W ramach
współpracy z Miastem uznaliśmy
za pożądane i sensowne utworze-
nie centrum socjoterapii, służące
nie tylko studentom pedagogiki,
ale również mieszkańcom,
zwłaszcza Zakaczawia –  tej części
miasta, która od lat postrzegana
była jako problematyczna spo-
łecznie – informuje rektor. Stu-
denci filologii angielskiej i ger-
mańskiej mogą z kolei korzystać
ze specjalistycznych pracowni ję-
zykowych wyposażonych m.in.
w kabinę symultaniczną. Uczelnia

posiada modułowe Centrum
Konferencyjno-Widowiskowe,
mieszczące do 1000 osób, które
mogą funkcjonować jako cztery
oddzielnie sale lub zostać połą-
czone w jedną całość. Umożliwia
to  przeprowadzenie dużego wy-
kładu lub wydarzenia artystycz-
nego w mieście. Sale są w pełni
zaudiowizualizowane, co ozna-
cza, że wykładu prowadzonego 
w jednej z nich, można słuchać 
w każdej – dodaje rektor.

Współpraca z biznesem

Jeden z budynków może zostać
wkrótce przeznaczony na po-
trzeby Klastra Edukacyjnego.
9 kwietnia br., podczas konferen-
cji pn. „Razem na rzecz szkol-
nictwa zawodowego”, nastąpi
podpisanie porozumienia, któ-
rego liderem będzie Legnicka
Specjalna Strefa Ekonomiczna.
Uczelnia współpracuje z nią od
lat. – Podpisaliśmy wiele dwu-
stronnych umów z zakładami
Strefy, dzięki którym nasi studenci
odbywają praktyki i staże. Jako
uczelnia zawodowa jesteśmy zob-
ligowani do wprowadzenia pro-
fili praktycznych, mających na
celu przekazanie umiejętności 
i kompetencji zawodowych. 
W związku z tym nasi studenci 
w ciągu całego cyklu kształcenia
odbywają praktyki w znacznie
większym wymiarze niż na uczel-
niach o profilach ogólnoakade-
mickich, tj. 560 godzin. Wiele 
z tych zakładów coraz życzliwiej
patrzy na przedsięwzięcia zwane
projektami transferowymi. Jeżeli
zakład ma problem do rozwiąza-
nia, zleca go studentowi, a ten
realizuje go przy wsparciu zakładu 
i uczelni – informuje prof. Pisarski.

Projekty nie tylko unijne

W latach 2012-2014 podjęto się
realizacji 54 projektów z włas-
nych środków, na które przezna-
czono ok. 140 tys. zł. Zaanga-
żowani są w nie pracownicy

Uczelni. W  ramach tych projek-
tów prowadzone są badania nau-
kowe. Przykładami są: „Zarzą-
dzanie energią w przemyśle” czy
„Sztuka w edukacji arteterapeu-

tów”. Uczelnia realizuje także
projekty finansowane ze środków
unijnych, np. „Bliżej realiów ryn-
kowych. Wzmocnienie więzi stu-
dentów z pracodawcami”, reali-
zowany w latach 2010-2014, 
w partnerstwie z Powiatowym
Urzędem Pracy w Legnicy 
i PWSZ w Głogowie, umożliwia-
jący zdobycie ogólnopolskich
staży. Ciekawym projektem jest
również „Akademia OZE” reali-
zowana dzięki wsparciu Polskiej
Agencji Rozwoju Przemysłu, do-
tyczący odnawialnych źródeł
energii. Oferuje wsparcie przed-
siębiorstwom w postaci doradz-
twa, szkoleń, studiów podyplo-
mowych itp. Projekt zakończy się
w tym roku. W latach 2007-2013
Szkoła zrealizowała 6 projektów
z funduszy Programu Operacyj-
nego Kapitał Ludzki o łącznej
wartości 6,5 mln zł.

Plany na przyszłość

W najbliższej przyszłości plano-
wane jest utworzenie kierunku
fizjoterapia oraz wykonanie du-
żego w skali miasta i regionu pro-
jektu budowy hali widowi-

skowo-sportowej. – Został już 
w tej sprawie podpisany list inten-
cyjny przez prezesa PKOL, An-
drzeja Kraśnickiego, Związek
Piłki Ręcznej w Polsce, Miasto

Legnicę oraz naszą uczelnię. Ideą
jest budowa obiektu na 3 800 wi-
dzów oraz zespołu boisk, głównie
do piłki ręcznej, basenu wraz z za-
pleczem do odnowy biologicznej.
Możliwe będzie rozgrywanie
Mistrzostw Europy Juniorów.
Jesteśmy wszechstronnie przygo-
towani do realizacji, gotowi do
wejścia na plac budowy w mo-
mencie, kiedy tylko zakończymy
inżynierię finansową tego waż-
nego przedsięwzięcia – informuje
prof. Pisarski. 
Uczelnia jest laureatem licznych na-
gród i wyróżnień. Od lat wogólno-
polskich rankingach eduka-
cyjnych szkół wyższych zajmuje
czołowe lokaty. Ostatnio Minister
Gospodarki wyróżnił ją za szcze-
gólne osiągnięcia w promowaniu
i realizacji szkolenia zawodowego
i efektywną współpracę z praco-
dawcami. Ministerstwo Zdrowia
wyróżniło uczelnię za najlepszy
program studiów podyplomo-
wych. Cieszą również indywi-
dualne sukcesy studentów, np.
Tadeusza Tadli – zwycięzcy międzyna-
rodowego konkursu LCCI  z zakresu
biznesowego języka angielskiego.

Aleksandra Gil

Bogaty wachlarz atrakcyjnych kierunków studiów I i II stopnia – licencjackich, inży-
nierskich, magisterskich, studia podyplomowe, kursy i szkolenia, nowoczesne za-
plecze dydaktyczne oraz naukowo-badawcze, współpraca z lokalnymi przed-
siębiorstwami, w których studenci mogą odbywać praktyki zawodowe, stanowią
mocne filary Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej im. Witelona w Legnicy.

Uczelnia na miarę Witelona

PWSZ w Legnicy powstała w 1998 roku, jako jedna z pierwszych tego typu uczelni w Polsce

Zmieniające się otoczenie pra-
wne, coraz większe naciski lobby
deweloperskiego i bankowego
oraz nieprzychylne nastawienie
większości mediów to trudne wa-
runki do funkcjonowania, nie
wspominając o rozwoju. Spół-
dzielnie bronią się swoim profes-
jonalizmem i doświadczeniem,
ale bez stworzenia szerokiego fo-
rum dyskusyjnego, może okazać
się, że to zwyczajnie za mało, by
przetrwać. Groźba likwidacji tej
popularnej na Zachodzie fo-
rmy zarządzania nabiera real-
nego wymiaru, gdy dodamy
medialną nagonkę na pojedyn-
cze patologie i rosnącą przez
to niechęć społeczeństwa, któ-
re rzadko zadaje sobie trud do-
strzeżenia pozytywnych stron
spółdzielczości. Tematyka tego-
rocznej Konferencji będzie swo-
istym rozwinięciem i kontynuacją
dyskusji z zeszłego roku. Ważnym
zagadnieniem będą nowoczesne
usługi dla spółdzielczości, gdzie
wiele firm oferujących swe roz-
wiązania dla branży mieszkanio-
wej przedstawi najnowsze trendy
i technologie podnoszące kom-
fort życia mieszkańców. We
wdrażaniu tych nowinek na
pewno pomogą środki unijne.
Nowa perspektywa dotacji z UE
przewiduje spółdzielnie mieszka-
niowe jako bezpośrednich bene-
ficjentów, dzięki czemu innowa-
cyjne rozwiązania będą wprowa-
dzane na większą niż dotychczas
skalę. Zgodnie z zapowiedziami
środki mają być dostępne od dru-
giego kwartału br., a tego jak zło-
żyć wniosek i na co można
otrzymać dofinansowanie, ucze-

stnicy Konferencji dowiedzą się
od profesjonalistów – firm, które
pozyskiwaniem dotacji unijnych
zajmują się na co dzień. Kolejnym
tematem istotnym dla spółdziel-
ców jest ustawa gospodarowaniu
o d p a d a m i .
Wprowadzenie
jej założeń w ży-
cie do tej pory
stanowi nie lada
problem dla
s p ó ł d z i e l n i
mieszkaniowych,
ale również dla
spółek komunal-
nych zajmują-
cych się utylizacją
odpadów. O sku-
tecznym realizo-
waniu założeń
ustawy i propo-
zycjach zmian, które ułatwiłyby
jej przyswojenie również przez
mieszkańców, mówić będą repre-
zentanci Krajowej Izby Gospo-
darki Odpadami. Kontro-
wersyjny temat inwestycji i zakła-
dania przez spółdzielnie spółek
prawa handlowego omawiany
będzie na konkretnych przykła-
dach. Wielu uczestników Konfe-
rencji, mimo ograniczeń usta-
wowych, przy pomocy spółek
zrealizowało nowoczesne inwe-
stycje, które mogą stawać 
w szranki z ofertą największych
deweloperów. Zasadniczą róż-
nicą dla nabywców jest zdecydo-
wanie niższa cena za metr kwa-
dratowy w budynkach postawio-
nych przez spółdzielnie. Taka
kreatywność i biznesowe zacięcie
pomagają również w sytuacjach
kryzysowych i niejednokrotnie

oddaliły widmo upadłości, spo-
wodowane zbyt dużym zadłuże-
niem. Spółdzielnie, którym udało
się wyjść z takich tarapatów, po-
winny być stawiane za wzór de-
weloperom, którzy upadając zo-

stawili ludzi z kredytami na całe
życie. II Nadbałtycka Konferencja
Spółdzielczości Mieszkaniowej to
wydarzenie, którego przypomina
i potwierdza fakt, że ruch spół-
dzielczy ma bogatą historię i tra-
dycję, która przekłada się na
doświadczenie, a jednocześnie za-
chowuje prospołeczne wartości,
których brak w warunkach ostrej
konkurencji rynkowej. Dowo-
dem na to, że rola spółdzielczości
w realizacji polityki mieszkanio-
wej jest kluczowa i nie sposób jej
przecenić. Zainteresowanie jakim
cieszy się Konferencja w całej Pol-
sce, bezpośrednio przekłada się
również na wspieranie wize-
runku spółdzielni mieszkanio-
wych, co w czasach mediatyzacji
polityki jest aspektem, o którym
nie należy zapominać.

Krzysztof Dyła

II Nadbałtycka Konferencja Spółdzielczości Mieszkaniowej to wydarzenie,
które 14-15 maja będzie skupiać nie tylko branżę mieszkaniową, ale rów-
nież specjalistów z zakresu pozyskiwania dotacji unijnych oraz firmy zaj-
mujące się innowacjami w dziedzinie gospodarki komunalnej.

Nadbałtyckie możliwości
II NADBAŁTYCKA KONFERENCJA SPÓŁDZIELCZOŚCI MIESZKANIOWEJ

Pierwsza edycja zgromadziła prezesów ponad 100 spółdzielni mieszkaniowych
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prof. dr hab.inż. Ryszard K. Pisarski - rektor uczelni


